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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Faur Emanuel, Naom 

Tudor, Dragomirescu Doina, Pop Octavian, în numele comunităţii Parohiei 

Greco Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii 

parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării. 

Sărbătoare 

SF DUMITRU, IZVORÂTORUL DE MIR 

Joi, 26 octombrie, 2017, ora 11,00 Sf  Liturghie 

 Bucuria noastră se naşte din biruinţa lui Hristos asupra morţii la 
care El ne face părtaşi pentru a-I cunoaşte veşnica şi admirabila Sa 
iubire. Noi ne bucurăm de faptul că El nu e doar ţelul spre care 
aspirăm, către care ne îndreptăm, ci El e uşa care ni se deschide 
către viaţa veşnică. Ne bucurăm că El ne însoţeşte, aşa cum i-a 
însoţit pe cei doi călători de la Ierusalim către Emaus: S-a apropiat de 
ei delicat, pe nesimţite, i-a însoţit pas cu pas, apoi le-a tâlcuit taina 
existenţei şi rostul vieţii lor.  
 În chip văzut sau nevăzut, fie că nu suntem conştienţi, fie că 
dintr-odată devenim conştienţi de aceasta, El merge alături de noi, 
lărgindu-ne inimile, spiritul, sufletul, bătând la uşa care duce viaţa 
noastră spre viaţa Sa, aşteptând, cerând, implorând ca ea să Îi fie 
deschisă, să I se încredinţeze pentru a putea să treacă prin ea 
veşnicia. Dar El este şi Calea, şi la fiecare pas făcut pe acest drum, în 
fiecare clipă suntem în Hristos şi cu Hristos, având o nădejde mai 
presus de orice nădejde, o certitudine a credinţei ca arvună şi 
pregustare a iubirii dumnezeieşti.        
     Mitropolitul Antonie de Suroj  - Viața, boala și moartea 



Gherghesenii zilelor noastre 
 

 

 Ce este ținutul Gherghesenilor? Înainte de toate, un loc păgân, în care 

lumina Evangheliei nu este binevenită. Un loc de asemenea în care Prințul 

acestei lumi are robi, fie în lanțuri și morminte, fie sub o aparență de 

normalitate ce își revelează inconsistența în momentul în care pune pe primul 

loc interesul în fața adevărului, bunurile în fața libertății. În sfârșit, pentru noi 

întâmplarea din ținutul Gherghesenilor pare îndepărtată și ca spațiu și ca timp. 

Să fie într-adevăr așa? Sau oare Gherghesenii sunt mult mai aproape de noi 

decât ne-ar veni să credem? Auzim în anul 2017 de situații în care se șterg 

crucile din imagini cu biserici, pentru ca acestea să nu deranjeze pe nimeni. În 

general crucea deranjează în situații specifice: îmi vine în minte apropo de 

evanghelia de astăzi ritualul exorcismului. Ar fi oare corect politic ca 

exorciștii să nu mai facă semnul crucii, pentru a nu deranja chiar pe nimeni?!? 

Gherghesenii măcar îl roagă pe Isus să plece de la ei și de aceea, la Judecata 

de apoi, probabil se vor scula împotriva oamenilor de astăzi și-i vor acuza. 

Așadar 1-0 pentru ghergheseni. 

 Auzim de asemenea de instituții scandalizate nevoie-mare atunci când 

un profesor își “permite” să le propună elevilor să recite “Ave Maria”. Nimeni 

nu se revoltă dacă un profesor spune bancuri sau dacă ideologiile de toate 

felurile împânzesc orele de curs, însă toți se cutremură în fața unei rugăciuni. 

Eu știam, din spusele sfinților, că doar infernul se cutremură în fața umilei 

rugăciuni “Ave Maria” și de aceea, un refuz ca cel de mai sus pune oamenii 

de astăzi din nou pe calea gherghesenilor, însă îi depășesc pe păgânii de acum 

2000 de ani, îndepărtându-l nu doar pe Isus, ci și pe Maica Sfântă. Și e deja 2-

0 … 

 E evident, la o lectură atentă, că ținutul Gherghesenilor este mult mai 

aproape de lumea de astăzi decât ne-am putea imagina. Și atunci suntem 

chemați să căutăm la lumina Evangheliei, cu rugăciunea în inimi, zonele din 

viața noastră ce trebuiesc exorcizate. Doar în măsura în care semnul Crucii va 

fi unicul semn zodiacal ce va ghida începutul zilelor noastre, doar în măsura 

în care Isus răstignit și înviat va fi farul vieții noastre, iar Preasfânta Sa 

Mamă, Steaua Polară a existenței, vom putea mărturisi în lumea în care trăim 

minunile Domnului. Și nu vor putea ei șterge atâtea cruci câte vom pune noi 

zilnic, ascultând cuvintele Mântuitorului: “Întoarce-te în casa ta şi spune cât 

bine ţi-a făcut ţie Dumnezeu.” 

 
PS Claudiu — Episcopul Curiei 


